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معاون سیاسی- امنیتی استاندار کردستان:

کردستان در شاخص توسعه انسانی رتبه آخر کشور را دارد
محدودیت های قانونی برای واگذاری پست های مدیریتی به جوانان برداشته شود

سپهرغرب، گروه استان ها: معاون سیاسی- 
با بیان اینکه  امنیتی اســتاندار کردســتان 
کردستان در بحث شاخص های توسعه انسانی 
جزء سه استان  آخر کشور است، گفت: چنین 
جایگاهی واقعاً مطلوب نبــوده و باید در این 

راستا اقدامات اساسی انجام شود.
علیرضا آشــناگر در جلسه ســتاد سازمان دهی 
امور جوانان اســتان کردستان در سنندج، از جوانان 
به عنوان بزرگ ترین ســرمایه ها در هر جامعه ای نام 
برد و اظهار کرد: جوانان کشــور مــا توانایی خوبی 
دارند و در حوزه مدیریت نیز نسبت به مدیران مسن 

از ریسک پذیری بالایی برخوردار هستند.
وی با بیان اینکه بیشتر مدیران مسن محافظه کار 
هســتند، گفت: توان اجرایی و انگیزه ای که در دوره 
جوانی وجود دارد با دوره میان ســالی و پیری قابل 

قیاس نیست.
معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردســتان 
افتخاراتی که هم اکنون کشــور  خاطرنشــان کرد: 
در زمینه هــای مختلــف دارد متعلق بــه جوانان و 

نقش آفرینی آن ها در حوزه های گوناگون است.

     برداشــتن محدودیت های قانونی در 
واگذاری پست های مدیریتی به جوانان

آشناگر با بیان اینکه محدودیت ها و معذوریت های 
قانونی بــرای ورود جوانان به عرصه مدیریتی داریم 
که باید برداشــته شوند، افزود: یکی از این موانع در 
این راستا ضرورت کارمند رسمی بودن جوانان قبل 

از دادن پست های مدیریتی است.
وی خاطرنشان کرد: در گزینش برای جذب افراد 
باید با دقت تمام عمل شود تا بتوان از ظرفیت آن ها 

در آینده برای پست های مدیریتی استفاده کرد.
معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردستان با 
تأکید بر ایــن نکته که باید جوانــان را وارد عرصه 
مدیریتی کنیــم، گفت: البته این مهم باید از طریق 
چرخــه شــغلی و ارتقای مناســب و متناســب با 

شایستگی آن ها انجام شود.
آشــناگر با بیان اینکه همه باید در این راســتا 
کمک کنیم، تصریح کرد: در گذشــته تشــکیلات 
ســاماندهی امور جوانان در بحــث پیگیری امورات 
جوانان کمی مشــکل داشــت، اما از یک سال قبل 

حرکت های خوبی آغاز کرده است.
به گفتــه وی، گزارش هــای ارائه شــده گویای 
اقدامات مناســب در حوزه جوانان است، اما معتقد 
هستم باید در گام نخست نیازسنجی صورت گیرد.

     ضرورت انجام تحقیقات میدانی برای 
احصای نیازهای جوانان

معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردســتان 
بــا بیان اینکه در مســائل جوانان بایــد احصا و بر 
اساس اولویت بندی متناســب با زمان حال و آینده 
برنامه ریزی انجام شود، گفت: تحقیقات میدانی برای 
احصای مسائل جوانان باید به صورت ویژه در دستور 

کار قرار گیرد.

آشــناگر انجــام کارهای مطالعاتــی محتوایی و 
قابل اتــکا در این حوزه را ضروری دانســت و اضافه 
کرد: آفتــی که تحقیقــات ما دارد این اســت که 
اعتبارات پژوهشی به صورت اصولی هزینه نمی شود.

وی عنــوان کــرد: ایــن اعتبارات بــدون کار 
کارشناسی شــده و بهره گیری از توان و تخصص 
اســاتید به چند نفر داده می شــود و آن ها نیز با 
کمترین زحمت، طرحی را که عموماً کپی اســت 

می کنند. ارائه 
معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردستان با 
تأکید بر تشــکیل هیئتی متشکل از اساتید دانشگاه 
و مدیــران اجرایی در این راســتا، گفت: در اجرای 
طرح های مطالعاتی بایــد قبل از هر کاری فراخوان 
داده شــود و تحویل پروپوزال طرح و دفاع باید در 

قالب این هیئت تشکیل شده، دنبال شود.
آشــناگر عنوان کرد: این هیئت باید محققانی را 
که برای ارائه طرحی در یــک زمینه اعلام آمادگی 
می کننــد را به چالش بکشــند و به صــورت کاملًا 
علمی روند کار دنبال شــود تا شاهد ارائه طرح های 
پژوهشی متناسب با نیاز و قابل اجرا در استان باشیم.
وی اضافه کرد: توسعه انسانی متأسفانه در برخی 
شــاخص ها متفاوت است و در کردستان نیز در این 

زمینه عقب ماندگی هایی داریم.

     ارتقای امید به زندگی در دولت تدبیر 
و امید

وی با بیان اینکه در بحث توســعه انســانی سه 
شــاخص میزان باســوادی، امید به زندگی و تولید 
ناخالص ملــی در جهان مدنظر قرار گرفته اســت، 
گفت: ما در بحث امید به زندگی در طول دوره چهار 
ســال فعالیت دولت تدبیر و امید رشد بسیار خوبی 

در کشور داشته ایم.
معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردســتان 
خاطرنشان کرد: در بحث باسوادی نیز مقداری ارتقا 
پیداکرده ایــم اما هنوز جا بــرای کارداریم و باید در 

این راستا با عزم و تلاش جدی تری حرکت کنیم.

آشــناگر با بیــان اینکــه کردســتان در بحث 
شــاخص های توسعه استانی جزء ســه استان  آخر 
کشــور اســت، گفت: چنین جایگاهی واقعاً مطلوب 
نبوده و باید در این راســتا اقدامات اساســی انجام 

شود.
وی خاطرنشــان کرد: کارهــای خوبی در طول 
چهار سال گذشته در سطح استان انجام شده که اگر 

نگویم، ظلم به دولت است.
معاون سیاسی- امنیتی اســتاندار کردستان به 
افزایش تخصیص اعتبار به اســتان در دولت تدبیر 
و امیــد گریزی زد و افزود: اعتبارات تملک و دارایی 
حــدود یک هزار میلیارد تومان اســت و این اعتبار 
نوید حرکت های بزرگی را در حوزه عمران در استان 

می دهد.
آشــناگر با بیان اینکه به واسطه عقب ماندگی که 
از گذشته در اســتان داریم برای رفع مشکلات باید 
اقدامات اساسی انجام شود، گفت: در این راستا همه 
باید دست به دســت هم داده و تمــام توان و انرژی 
خود را در راستای رفع مشکلات و توسعه استان در 

حوزه های مختلف به کارگیریم.

     تشکیل مشاوران جوان برای مدیران 
استان

وی اضافه کرد: تشــکیل مشــاوران جوان برای 
مدیران به ویژه برای اســتانداری به منظور پیگیری و 

آشنایی با مسائل جوانان باید در استان انجام شود.
آشــناگر با بیان اینکه برخــی از ما مدیران در 
کار خود دچار روزمرگی می شــویم، گفت: جوانان 
مــا حتماً باید یک میز خطابه داشــته باشــند تا 
مشــکلات و نیازهایشــان را به گوش مســؤولان 
برنامه ریز برســانند و اراده و ریســک پذیری را به 

تزریق  کنند. مدیران 
معاون سیاسی- امنیتی اســتاندار کردستان به 
آسیب ها و ظرفیت های فضای مجازی نیز اشاره کرد 
و گفت: بخش قابل توجهی از اوقات جوانان ما صرف 

حضور در فضای مجازی می شود.
به گفته وی، باید از فضاهای مجازی به عنوان یک 
ظرفیت در بحث آمــوزش و ارتقای توانایی جوانان 
اســتفاده شــود، اما این مهم تاکنــون موردتوجه و 

بهره برداری مناسب قرار نگرفته است.
آشناگر تصریح کرد: دســتگاهی در بحث تولید 
محتوا برای فضاهای مجازی در سطح استان نداریم 
این در حالی است که دشمنان ما از این ظرفیت به 

ضرر جوانان ما استفاده می کنند.
وی خاطرنشــان کرد: از فکر جوانان و توان آن ها 
باید استفاده شود و تمایل جوانان را برای حضور در 
دستگاه های اداری تحریک نکنیم چراکه واقعاً ظلم 

به جوانان خواهد بود.
معاون سیاســی- امنیتی اســتاندار کردســتان 
موازی کاری در بین دســتگاه ها در سطح استان را 
متذکر شــد و گفت: اقدامات و کارهای فرهنگی در 
استان ما اغلب در دستگاه ها به صورت موازی کاری 

انجام می شود.

فرماندار سروآباد:
مسائل کشتارگاه سروآباد 

ظرف یک هفته ساماندهی شود
گــروه  ســپهرغرب، 
فرمانــدار  اســتان ها: 
ساماندهی  گفت:  سروآباد 
کشتارگاه ســروآباد جزء 
و  است  شهرداری  وظایف 
باید  آن  به  مربوط  مباحث 
ظرف یک هفته ساماندهی 

شود.
در جلســه  مفاخری  علی 
امنیت  و  بهداشــت  کارگروه 

مواد غذایی شهرستان سروآباد، اظهار کرد: همه ما به عنوان 
مسؤول موظف هستیم مشکلات حوزه کاری خود را برطرف 

نماییم.
وی با بیان اینکه در برخی موارد وجود مشکلات اعتباری 
مانــع تحقق اهــداف و برنامه ها می شــود، افــزود: به تمام 
مشکلاتی که در حوزه شــهرداری وجود دارد آگاه هستیم، 
اما در بحث ســلامت و امنیت غذایی نمی توان به راحتی از 

کنار مسائل گذشت.
مفاخری با اشــاره به اینکه حدود دو سال است موضوع 
کشتارگاه در تمام جلســات مطرح می شود اما کاری انجام 
نمی شود زیرا هزینه ای که در آن مکان  انجام گرفته، صحیح 
نبوده اســت، اضافه کرد: خودرویِ مخصوص حمل کشــتار 
توسط شهرداری تأمین شود چراکه به هیچ وجه به راحتی از 

کنار موضوع مهم سلامت مردم نمی گذریم.
فرماندار ســروآباد تأکید کرد: ســاماندهی کشــتارگاه 
ســروآباد جزء وظایف شهرداری اســت و مباحث مربوط به 
آن ظرف یک هفته ساماندهی شود، در غیر این صورت این 
کشتارگاه باید تعطیل شــده و از ظرفیت کشتارگاه سنندج 

برای رفع نیاز گوشت سروآباد استفاده کرد.
وی اذعان کرد: کشتارگاه سنندج از استانداردهای بالایی 
برخوردار است و حتی اگر تمام ضوابط در کشتارگاه سروآباد 
اجرا شود موظف به تأمین گوشت از کشتارگاه مرکز استان 

هستیم.
فرماندار ســروآباد در ادامه خاطرنشان کرد: هرچند طی 
سال جاری اقداماتی در زمینه تجهیز شهربازی سروآباد انجام 

شده است اما نیاز به کارهای بیشتری دارد.
مفاخری اظهار کــرد: هرچه ســریع تر تجهیزات جدید 
خریداری شده باید نصب شوند و بستر استفاده و بهره مندی 

مردم از این امکانات فراهم آید.
وی با بیان اینکه انتظارات مردم از شــهرداری زیاد است 
و ایــن نهاد باید جوابگوی این انتظارات باشــد، گفت: تمام 
امکانات و ظرفیت هایی که وجود دارد باید در خدمت مردم 

قرار گیرد.
فرماندار ســروآباد در پایان با بیان اینکه بحث مربوط به 
نانوایی ها و نظارت بر روند فعالیت آن ها باید به صورت جدی 
دنبال شــود، اذعان کرد: بحث بهداشت از موضوعات مهمی 

است که به راحتی نمی توان از کنار آن گذشت.

خبــر

استاندار ایلام:
2.4 میلیون نفر زائر ایرانی

 در مراسم اربعین شرکت کردند

سپهرغرب، گروه اســتان ها: استاندار ایلام گفت: 
امســال 2 میلیون و چهارصد هزار نفر راهی عتبات 
عالیات شدند که 960 هزار نفر از این جمعیت از مرز 

مهران تردد کردند.
قاسم ســلیمانی دشتکی در نشســت خبری با اصحاب 
رســانه با بیان عملکرد اربعین حسینی )ع(، اظهار کرد: در 
ســال جاری 2 میلیون و چهارصد هزار نفــر راهی عتبات 
عالیات شدند که 960 هزار نفر از این جمعیت از مرز مهران 

تردد کردند.
وی افزود: تجهیز راه ها، پارکینگ ها، اصلاح جاده ترشاوه 
ــ پل بان رحمان با همکاری بســیج و ســپاه، جلوگیری از 
ورود افــراد فاقد مدارک هویتی، اســتقرار 450 کانتینر 5 
لایه به منظور ایجاد پوشــش امنیتــی و جلوگیری از خروج 
غیرقانونی افراد فاقد مجوز و تجهیز سیستم مانیتورینگ با 
پوشش دهی 400 کیلومتری از مهم ترین اقدامات انجام شده 

است.
استاندار ایلام با بیان اینکه 94 گیت مجهز به تجهیزات 
شناسایی با مدت زمان اتلاف وقت 20 ثانیه برای هر فرد از 

دیگر اقدامات انجام شده در اربعین است.
رئیس ســتاد اربعین استان ایلام گفت: ازدحام جمعیتی 
که از دو روز گذشــته داشتیم بین 70 تا 80 هزار نفر بوده 
و پیش بینی اسکان و استراحت برای ارائه خدمات به زائران 

باقیمانده نیز انجام شده است.
ســلیمانی دشــتکی با بیان اینکه تــدارکات خوبی در 
راســتای بازگشت زائران انجام شده، تشــریح کرد: استقرار 
تیم های پزشــکی مجهز با امکانــات آمبولانس، تجهیزات 
پزشــکی و همچنیــن دارو از صفر تا صد درمــان از عمل 
جراحی تا درمان سرپایی همچنین تجهیزات رادیولوژی در 

این راستا صورت گرفته است.
وی عنوان کرد: اگر برخی زائران احساس سرماخوردگی 
یا مســمومیت دارند حتماً در ورود به گیت ها به پزشــک 
رجوع کنند و عوامل پزشــکی کاملًا جهت ارائه خدمات به 

آن ها آمادگی دارند.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

شهرداریسنندجبرایجمعآوریتکدیگرانوظیفهخودرابهدرستیانجامنمیدهد
گزارشی  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
از جلســه کمیســیون فرهنگی شورای 
شــهر ســنندج و اینکه به گفته یکی از 
نسبت  شــهرداری  شهر،  شورای  اعضای 
به جمــع آوری تکدی گران وظیفه خود را 

به درستی انجام نمی دهد.
جلسه کمیســیون فرهنگی شــورای شهر 
ســنندج با دســتور کار »کاهش آســیب های 
اجتماعی« در ســالن جلسات شورای این شهر 

برگزار شد.

     ســند فرهنگی بــرای مقابله با 
آســیب های اجتماعی در سنندج تدوین 

شود
ســید انور رشــیدی یکی از اعضای شورای 
شهر سنندج در این جلسه اظهار کرد: متأسفانه 
در مبارزه با آسیب های اجتماعی از برنامه های 
بلندمدت و کوتاه مدت فرهنگی در استان غافل 

شده ایم.
وی گفــت: بایــد در راســتای مقابلــه با 
آسیب های اجتماعی چشم انداز و سند فرهنگی 
تدوین شــود که نقطه صفر تا صد مشــخصی 
داشــته باشد و نیاز اســت که در این خصوص، 

ارتباط را با لایه های مردمی افزایش دهیم.
رشــیدی با بیان اینکه اعتیــاد تنها یکی از 
مقوله های آســیب های اجتماعی است، تصریح 
کرد: »فرهنگ« مجموعــه ای از رفتار، قانون و 
اختیارات بوده و باید سند فرهنگی شهر سنندج 
را متناسب با شهر و با بررسی شرایط موجود و 

آسیب های اجتماعی تدوین کرد.
این عضو شــورای شهر ســنندج افزود: باید 
بدانیــم در خصوص اعتیــاد چقدر هماهنگی و 
تناسب را با آسیب های دیگر به وجود آورده ایم.

وی با اشــاره بــه توســعه یافتگی فرهنگ 
کُردی با بیــان اینکه باید در خصوص مبارزه با 
آســیب های اجتماعی برای برنامه ها مدت زمان 
تعریــف شــود، خاطرنشــان کرد: نبود ســند 
فرهنگی سنندج ســبب پراکندگی شده و لازم 
اســت که در زمینه آموزش طبق سند فرهنگی 
اصحاب رسانه، صداوسیما و NGOها به میدان 

بیایند.
رشیدی در پایان اظهار کرد: باید در شورای 
فرهنگی استان از ســند فرهنگی شهر سنندج 

دفاع کنیم.

     اعتیاد از مهم ترین آســیب های 
اجتماعی در مناطق حاشیه نشین سنندج 

است
ســیف الله رضایی عضو دیگر شــورای شهر 
ســنندج در ادامه این جلســه اظهار کرد: یکی 
از آســیب های اجتماعی جدی که برای شــهر 

سنندج تهدید محسوب می شود مقوله »اعتیاد« 
بوده و باید در این راستا راهکارهایی ارائه شود.

وی بــا بیــان اینکــه محتــوای کتاب های 
امــا آموزش ها  درســی به خوبی تدوین شــده 
مناســب نیســت، گفت: در مدارس آموزش به 
دانش آموزان در قالب طرح کرامت در خصوص 
آســیب های اجتماعی ارائه شــده اما متأسفانه 

نتیجه بخش نبوده است.
رضایی با بیان اینکه در مناطق حاشیه شهر 
دچار آسیب هستیم، تصریح کرد: باید در زمینه 
مقابله با اعتیاد، اعتبارات و بودجه های مختلف 
به درســتی هزینه شــود تا نیروهای انســانی 
آمــوزش ببینند و این آموزش هــا را به مردم و 

نهاد خانواده ها آموزش دهند.
عضو شــورای شهر سنندج با تأکید بر اینکه 
باید در خصــوص معضل اعتیــاد آموزش های 
رضایت بخشــی انجام شود، گفت: راهکار عملی 
ســند تحول بنیادین در آموزش ها ارزشــمند 
اســت اما متأسفانه به درســتی به مرحله اجرا 

نرسیده است.
وی افزود: اگر اقدامات انجام شــده در مقابله 
با آسیب های اجتماعی رضایت بخش نبوده تنها 
به خودمان بازمی گردد و نشــان از این دارد که 

آموزش ها به درستی انجام نشده است.

     70 درصد از آسیب های اجتماعی 
در سنندج ناشی از اعتیاد است

فرزاد زارعی دیگر عضو شورای شهر سنندج 
نیز در این جلســه با اشــاره به اینکه 19 هزار 
تا 21 هزار معتاد در اســتان وجود دارد، اظهار 
کرد: متأسفانه آمار معتادان زن بالا رفته که این 
آسیب جدی محسوب می شود چراکه نقش زن 
در خانواده از مرد بیشــتر اســت و این موضوع 

می تواند روی جامعه تأثیر منفی بگذارد.
وی با اشاره به اینکه 70 درصد از آسیب های 
اجتماعی ناشــی از اعتیاد است، گفت: دو عامل 
اصلی فقر و بیکاری در اعتیاد تأثیرگذار بوده و 

کسی نمی تواند منکر آن شود.
عضو شورای شهر سنندج تصریح کرد: باید 
شــورای شهر ســنندج در خصوص آسیب های 
اجتماعــی به خصوص اعتیاد، برنامه فرهنگی به 
دبیر شورای فرهنگی ارائه دهد چراکه فقط در 

حد پیشگیری می توانیم وارد عمل شویم.
وی با اشــاره به اینکه متأسفانه سن اعتیاد 
پایین تر از سن 15 ســال است، گفت: شورای 
شهر صرفاً می تواند پیشنهاددهنده باشد و واقعاً 
نمی تواند در خصوص معضل اعتیاد مســتقیم 

وارد عمل شود.
زارعــی با بیــان اینکه تکدی گــری تخلف 
نیست بلکه جرم محســوب می شود و باید این 
افراد ساماندهی شوند، افزود: شهرداری سنندج 
در خصوص شناسایی و جمع آوری تکدی گران 
وظیفــه خــود را به درســتی انجــام نمی دهد 
درحالی که مکلف به جمع آوری این افراد است.

وی بــا بیان اینکه اعتیاد بیماری اســت نه 
جــرم، اظهار کــرد: متأســفانه در کمتر از 90 
درصد از کمپ های ترک اعتیاد اســتان، برخی 

افراد مشغول فروش مواد مخدر هستند.

     دســتگاه های دولتی کردستان 
را  فرهنگی  مسائل  مشکلات  رفع  توانایی 

نداشته است
مجیــد شاه اویســی عضــو و نائــب رئیس 
شــورای شهر سنندج نیز در ادامه با بیان اینکه 
کمیســیون فرهنگی مقوله پیچیــده ای دارد، 
اظهار کرد: اگر دستگاه های دولتی می توانستند 

مشــکلات مســائل فرهنگی را برطــرف کنند 
اکنون وضعمان این طور نبود.

وی با اشاره به معضل اعتیاد در بین جوانان، 
گفت: یادگیری به معنای تغییر نسبتاً پایدار در 
رفتار بوده و »پیشــگیری، درمان و کاهش« از 

مقوله های مقابله با آسیب های اجتماعی است.
عضو و نائب رئیس شــورای شــهر سنندج 
تصریح کــرد: راه اندازی کارگاه های آموزشــی 
مقوله اصلی در مقابله با آســیب های اجتماعی 
اســت و باید مهارت های زندگــی در مدارس، 

آموزش داده شود.
وی گفت: باید کمیســیون فرهنگی مهارت 
زندگی و مهارت »نه« گفتن را به دانش آموزان 

در مدارس آموزش دهد.
شاه اویســی با بیــان اینکه از بســیاری از 
جلوگیری  نمی توانیــم  اجتماعی  آســیب های 
کنیم، افزود: مهارت »نه« گفتن برای بســیاری 

از دختران جامعه، »لازم و ضروری« است.
وی با تأکید بر محور قرار دادن مهارت های 
آموزشی، اظهار کرد: باید NGO ها برای کاهش 
آسیب های اجتماعی، به کمک شورایاری بیایند.

     آسیب های اجتماعی در شهرداری 
سنندج شناسایی شود

ارسطو گویلی عضو شورای شهر سنندج نیز 
در پایان این جلســه اظهار کرد: اجرایی شدن 
برنامه فرهنگی توســعه شهر سنندج لازم است 
و هــر ارگان می تواند همانند نیــروی محرکه 
و بــازوی قــوی در این زمینه حرکــت کند تا 

نتیجه بخش باشد.
وی بــا تأکیــد بر شناســایی آســیب های 
اجتماعی شــهرداری، گفت: باید از خود شروع 
کــرده و آســیب های اجتماعی شــهرداری را 
مشــخص کنیم و اگر در این راستا موفق شویم 
می توانیم صد در صد بر مردم تأثیرگذار باشیم.

عضو شورای شهر سنندج با بیان اینکه باید 
فرهنگ را از خودمان شروع کنیم، تصریح کرد: 
دنیا به سمت ارتقای فرهنگی حرکت می کند و 

کرامت انسان روزبه روز بالاتر می رود.
وی با بیــان اینکه ترویج مطالعه بزرگ ترین 
امربه معروف اســت، گفت: بایــد بدانیم برخی 
کشــورها چه اقدامی انجــام دادند که بالاترین 

سرانه مطالعه را دارند.
گویلی با تأکید بر اجرایی شــدن برنامه های 
تشویقی، افزود: باید برنامه سند توسعه فرهنگی 

توسط توسعه یافتگان فرهنگی تدوین شود.
درواقــع  بایــد  کــرد:  خاطرنشــان  وی 
جامعه شناســان قوی در این حــوزه ورود پیدا 
کنند چراکه اگر شــورای شهر در زمینه توسعه 
فرهنگی موفق نباشــد، نمی تواند ارگان دیگری 

را وارد عرصه کند.


